



Circular No. 77 /2026

19-02-1448H
03-08-2026

نتقدم بثقة
Moving Forward
With Confidence



تعميم رقم : ٧٧ / ٢٠٢٦

التاريخ: ١٩/ صفر/ ١٤٤٨هـ
الموافق: ٣/ أغسطس/ ٢٠٢٦م

To All Custom Clearance, Shipping, and Transport Companies, and Importers of Medicines, Medical Devices & Supplies

Subject: Compliance with Regulatory Requirements of Custom Clearance for Health Products & Supplies subject to Ministry of Health procedures 2026

إلى جميع شركات النقل والتخليص الجمركي والمنشآت والشركات الموردة للأدوية والأجهزة والمستلزمات الطبية

الموضوع: الالتزام باستيفاء الإجراءات التنظيمية اللازمة لعملية الإفراج الجمركي للسلع والمنتجات الخاضعة لإجراءات وزارة الصحة لعام ٢٠٢٦

After Compliments,

As part of the Ministry of Health's efforts to strengthen the regulatory oversight of health products, and pending the completion of the electronic integration between the Bayan System and the Ministry of Health E.Health Portal, the Drug Safety Centre emphasizes that all importers, customs brokers, and shipping companies are responsible for ensuring that all Ministry of Health approvals and permits are obtained before submitting the Bayan customs declaration and initiating customs clearance procedures.

The Drug Safety Centre further affirms that the responsibility for verifying whether imported goods are subject to the Ministry of Health's regulatory requirements rests solely with the Importers and the customs broker or shipping company submitting the customs declaration. The absence of electronic integration shall not constitute grounds for exemption from compliance with applicable Ministry of Health requirements. Any shipment submitted without fulfilling the prescribed requirements shall remain the full responsibility of the submitting entity, which shall be held liable for any resulting violations in accordance with the applicable laws and regulations.

Easy Access, view and download the updated HS Code list through the electronic health portal or via the direct link down:

<https://moh.gov.om/en/hospitals-directorates/directorates-and-centers-at-hq/drug-safety-center/#Resources>

تحية طيبة وبعد ..

في إطار تعزيز الرقابة على السلع والمنتجات الخاضعة لإجراءات وزارة الصحة، ونظراً لأن مشروع الربط الإلكتروني بين نظام (بيان) والبوابة الصحية الإلكترونية لوزارة الصحة لا يزال جارياً العمل عليه، يود مركز سلامة الدواء التأكيد على ضرورة التحقق من خضوع السلع والمنتجات المستوردة لإجراءات الوزارة، واستيفاء جميع الموافقات والتصاريح اللازمة وذلك قبل تقديم البيان الجمركي واستكمال إجراءات الإفراج.

ويؤكد المركز أن مسؤولية التحقق من خضوع السلع والمنتجات لإجراءات وزارة الصحة، واستيفاء المتطلبات المقررة، تقع على عاتق المستورد وشركة التخليص أو الشحن، ولا يُعتد بعدم اكتمال الربط الإلكتروني مبرراً للإفراج عن أي شحنة دون استيفاء متطلبات وزارة الصحة، وتتحمل الجهة مقدمة للبيان الجمركي كافة المسؤولية عن أي مخالفات تترتب على عدم الالتزام، وذلك وفقاً للأنظمة واللوائح المعمول بها.

كما يمكنكم الاطلاع وتحميل قائمة السلع الخاضعة لإجراءات وزارة الصحة من خلال البوابة الصحية الإلكترونية أو عبر الرابط المباشر:

/المستشفيات- والمديريات/ المديريات- <https://moh.gov.om/ar-Resources> والمراكز- بديوان- عام- الوزارة/ مركز- سلامة- لدواء- #



الصيدلي/ابراهيم بن ناصر الراشدي

المدير العام

PH. IBRAHIM NASSER AL RASHDI
DIRECTOR GENERAL

٢٢٣٥٨٤٨٩ فاكس: ٢٢٣٥٧١١١ هاتف: ١٠٠

P.O. Box: 393 Muscat - Postal Code: 100 - Tel: 22357111 - Fax: 22358489

@DSCPHO Email: dscpho@moh.gov.om



نسخة الي:

الفاضل/ المديرية العامة لمركز ضمان الجودة
الفاضل/ مديرية دائرة التسجيل الدوائي.

الفاضل/ رئيس قسم الافراج

ب. ب. ٣٩٣ مسقط - الرمز البريدي: ١٠٠